
Protokół Nr XXX/21 
     z dnia 16 lutego 2021 r.

z sesji Rady Gminy Dobromierz odbytej w sali widowiskowej Gminnego Ośrodka Kultury,
Sportu  i  Rekreacji  w  Dobromierzu,  pod  przewodnictwem  Leszka  Sokalskiego  –
wiceprzewodniczącego Rady.  

Sesja Rady rozpoczęła się o godz. 16.35 i trwała do godz. 17.42. 
 
W sesji uczestniczyło 14 radnych (nieobecni radni: Piotr Rusek), wójt Jerzy Ulbin, zastępca
wójta  Edward  Krumplewski,  sekretarz Monika Borysewicz, skarbnik Barbara Zapała,
kierownicy i dyrektorzy jednostek organizacyjnych gminy. 

Listy obecności stanowią zał. nr 1 i 2 do protokołu. 

Ad.-1/2.
Wiceprzewodniczący  Rady  Leszek  Sokalski  otworzył  obrady  XXX  sesji  Rady  Gminy
Dobromierz.  Na podstawie listy obecności stwierdził  quorum niezbędne do podejmowania
prawomocnych  uchwał.  Przywitał  radnych,  kierowników  i  dyrektorów  jednostek
organizacyjnych gminy. Poinformował, że  Wójt Gminy zwrócił się z wnioskiem o zmianę
porządku  obrad  XXX  sesji  Rady  Gminy  Dobromierz  poprzez  wprowadzenie  II  projektu
uchwały w sprawie budżetu Gminy Dobromierz na rok 2021.
Zapytał, czy radni mają uwagi do porządku obrad?  
Uwag do porządku obrad nie zgłoszono.   

 
Porządek obrad został przyjęty w głosowaniu: 14 radnych za, 1 nieobecny.

Porządek posiedzenia:
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2. Zatwierdzenie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji.
4. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym.
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Dobromierz na rok 2021 – II

projekt.
6. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  utraty  mocy  uchwały  w  sprawie  inkasa  od

nieruchomości, rolnego i leśnego.
7. Podjęcie  uchwały  w sprawie  zawarcia  porozumienia  międzygminnego  dotyczącego

realizacji  zadania  z  zakresu  lokalnego  transportu  zbiorowego  o  charakterze
użyteczności publicznej.

8. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  ustalenia  wysokości  ekwiwalentu  pieniężnego  dla
członków  Ochotniczych  Straży  Pożarnych  Gminy  Dobromierz,  uczestniczących  w
działaniu ratowniczym lub szkoleniu pożarniczym, organizowanym przez Państwową
Straż Pożarną lub gminę.

9. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Gminnego  Programu  Przeciwdziałania
Narkomanii dla Gminy Dobromierz na lata 2021 – 2023.

1



10. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Gminnego  Programu  Profilaktyki  
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Gminy Dobromierz na 2021 rok.

11. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji Pana Piotra Sterkowskiego.
12. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji Pani Teresy Garland.
13. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji Koalicji Polska Wolna od 5G.
14. Podjęcie apelu  w sprawie zmiany zaproponowanego budżetu unijnego dla Dolnego

Śląska w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2021-2027.
15. Sprawozdanie  z  realizacji  Gminnego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania

Problemów Alkoholowych i  Gminnego Programu Przeciwdziałania  Narkomanii  za
okres 01.01. – 31.12.2020 r.

16. Sprawozdanie  z  realizacji  zadań  określonych  w  Gminnym  programie  wspierania
rodziny za 2020 rok.

17. Sprawozdanie  z  wysokości  średnich  wynagrodzeń  nauczycieli  na  poszczególnych
stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu
terytorialnego za rok 2020.

18. Interpelacje i zapytania radnych.
19. Wolne wnioski, zapytania, informacje.
20. Zamknięcie obrad sesji.

Ad.-3.
Wiceprzewodniczący Rady Leszek Sokalski poinformował, że  protokół z XXIX sesji Rady
Gminy Dobromierz  zostały wyłożony do wglądu w Biurze Rady, nie wniesiono do niego
żadnych uwag. 
Zapytał, czy radni mają uwagi do protokołu? 
Uwag nie zgłoszono. 
Stwierdził, iż protokół został przyjęty przez aklamację.

Ad.-4. 
-wiceprzewodniczący  Rady  Leszek  Sokalski  zapytał,  czy  radni  mają  pytania  do
przedłożonego sprawozdania z  pracy Wójta  w okresie  międzysesyjnym? Zapytał,  o  punkt
dotyczący  spotkania  konsultacyjnego  online  ws.  budowy  A4/S5  oraz  o  punkt  dotyczący
rozstrzygniętego przetargu na przyłącza kanalizacyjne w miejscowości Borów.
-wójt Jerzy Ulbin poinformował, że powołano Panią Martę Nydzę na stanowisko zastępcy
dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Dobromierzu. Poinformował, że
droga A4 nie będzie przebiegała przez teren gminy Dobromierz.  Odnośnie drogi ekspresowej
S5 uwagi, które zostały wniesione 7 uwzględniono w planach budowy.  Po spotkaniu zostało
wysłane pismo w sprawie drogi krajowej nr 5 do Pietrzykowa. Na danym odcinków miały być
wykonane  dwa  dodatkowe  pasy  drogowe.  Kolejnym  istotnym  punktem  jest  poprawa
bezpieczeństwa na drodze krajowej  nr 34 poprzez budowę chodnika do nowo powstałego
osiedla  w  Siodłkowicach.  Został  złożony  wniosek  dotyczący  budowy  chodnika  na  koszt
Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad. Podkreślił, że we wskazanych sprawach
zwrócił  się  z  prośbą  o  spotkanie  do  Dyrektora  Generalnej  Dyrekcji  Dróg  Krajowych  i
Autostrad. 12 lutego br. uczestniczył w spotkaniu dotyczącym Klastra Energii Odnawialnej
Wzgórz  Strzegomskich  w  Strzegomiu,  na  którym  cztery  gminy  podpisały  porozumienie
dotyczące  przystąpienia  do  zmiany  studium  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego dotyczącego odnawialnych źródeł energii.  Wpłynęły dwa wnioski z Roztoki

2



dotyczące  możliwości postawienia  biogazowni oraz jeden wniosek z Gniewkowa dotyczący
możliwości postawienia farmy fotowoltaicznej. Podkreślił, że został rozstrzygnięty przetarg
na  przyłącza  kanalizacyjne  w  miejscowości  Borów,  który  wygrała  firma  wykonywująca
przyłącza w innych miejscowościach. 

Ad.-5.
-skarbnik Barbara Zapała  omówiła II projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy
Dobromierz na rok 2021.
Projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu.   
-wiceprzewodniczący  Rady  Leszek  Sokalski  zapytał,  czy  radni  mają  pytania  do
przedmiotowego projektu uchwały? 
Pytań nie zgłoszono.

-przewodniczący Komisji  Budżetowej  i  Mienia Gminy Andrzej  Babiarz poinformował,  że
kierowana przez niego komisja pozytywnie zaopiniowała II projekt uchwały w sprawie zmian
w budżecie Gminy Dobromierz na rok 2021 w głosowaniu: 5 radnych za.

Za podjęciem Uchwały Nr XXX/171/21 w sprawie zmian w budżecie Gminy Dobromierz
na rok 2021, głosowało: 14 – radnych za, 1 nieobecny.
Uchwała została podjęta.

Ad.-6.
-skarbnik  Barbara  Zapała  omówiła  projekt  uchwały  w  sprawie  utraty  mocy  uchwały  w
sprawie inkasa od nieruchomości, rolnego i leśnego.
Projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu.   
-wiceprzewodniczący  Rady  Leszek  Sokalski  zapytał,  czy  radni  mają  pytania  do
przedmiotowego projektu uchwały? 
Pytań nie zgłoszono.

-przewodniczący Komisji  Budżetowej  i  Mienia Gminy Andrzej  Babiarz poinformował,  że
kierowana przez niego komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie utraty
mocy  uchwały  w  sprawie  inkasa  od  nieruchomości,  rolnego  i  leśnego  w  głosowaniu:  5
radnych za.

-przewodnicząca  Komisji  Rolnictwa,  Leśnictwa  i  Ochrony  Środowiska  Otylia  Sieczka
poinformowała, że kierowana przez nią komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w
sprawie  utraty  mocy  uchwały  w  sprawie  inkasa  od  nieruchomości,  rolnego  i  leśnego  w
głosowaniu: 5 radnych za.

Za podjęciem  Uchwały  Nr  XXX/172/21  w  sprawie  utraty  mocy  uchwały  w  sprawie
inkasa od nieruchomości, rolnego i leśnego, głosowało: 14 – radnych za, 1 nieobecny.
Uchwała została podjęta.

Ad. -7.
-zastępca  wójta  Edward  Krumplewski  omówił  projekt  uchwały  w  sprawie  zawarcia
porozumienia międzygminnego dotyczącego realizacji zadania z zakresu lokalnego transportu
zbiorowego o charakterze użyteczności publicznej.
Projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu.   
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-wiceprzewodniczący  Rady  Leszek  Sokalski  zapytał,  czy  radni  mają  pytania  do
przedmiotowego projektu uchwały?
Pytań nie zgłoszono.  

-przewodniczący Komisji  Budżetowej  i  Mienia Gminy Andrzej  Babiarz poinformował,  że
kierowana  przez  niego  komisja  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie
zawarcia porozumienia międzygminnego dotyczącego realizacji zadania z zakresu lokalnego
transportu zbiorowego o charakterze użyteczności publicznej w głosowaniu: 5 radnych za.

Za  podjęciem  Uchwały Nr  XXX/173/21  w  sprawie  zawarcia  porozumienia
międzygminnego  dotyczącego  realizacji  zadania  z  zakresu  lokalnego  transportu
zbiorowego  o  charakterze  użyteczności  publicznej,  głosowało:  14  –  radnych  za,  1
nieobecny.
Uchwała została podjęta.

Ad.-8. 
-sekretarz  Monika  Borysewicz  omówiła  projekt  uchwały w  sprawie  ustalenia  wysokości
ekwiwalentu pieniężnego dla członków Ochotniczych Straży Pożarnych Gminy Dobromierz,
uczestniczących w działaniu ratowniczym lub szkoleniu pożarniczym, organizowanym przez
Państwową Straż Pożarną lub gminę.
Projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu.   
-wiceprzewodniczący  Rady  Leszek  Sokalski  zapytał,  czy  radni  mają  pytania  do
przedmiotowego projektu uchwały?
Pytań nie zgłoszono.  

-przewodniczący Komisji  Budżetowej  i  Mienia Gminy Andrzej  Babiarz poinformował,  że
kierowana  przez  niego  komisja  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie
ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków Ochotniczych Straży Pożarnych
Gminy Dobromierz, uczestniczących w działaniu ratowniczym lub szkoleniu pożarniczym,
organizowanym przez Państwową Straż Pożarną lub gminę w głosowaniu: 5 radnych za.

Za  podjęciem  Uchwały Nr XXX/174/21  w  sprawie  ustalenia  wysokości  ekwiwalentu
pieniężnego  dla  członków  Ochotniczych  Straży  Pożarnych  Gminy  Dobromierz,
uczestniczących w działaniu ratowniczym lub szkoleniu pożarniczym, organizowanym
przez Państwową Straż Pożarną lub gminę, głosowało: 14 – radnych za, 1 nieobecny.
Uchwała została podjęta.

Ad.-9. 
-kierownik  GOPS  Anna  Kłys  omówiła  projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Gminnego
Programu Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Dobromierz na lata 2021 – 2023.
Projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu.   
-wiceprzewodniczący  Rady  Leszek  Sokalski  zapytał,  czy  radni  mają  pytania  do
przedmiotowego projektu uchwały?
Pytań nie zgłoszono.  

-przewodniczący  Komisji  Socjalnej  Michał  Sadowski  poinformował,  że  kierowana  przez
niego  komisja  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Gminnego
Programu  Przeciwdziałania  Narkomanii  dla  Gminy  Dobromierz  na  lata  2021  –  2023  
w głosowaniu: 5 radnych za.
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Za  podjęciem  Uchwały Nr  XXX/175/21  w  sprawie  przyjęcia  Gminnego  Programu
Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Dobromierz na lata 2021 – 2023, głosowało: 14
– radnych za, 1 nieobecny.

Ad.-10. 
-kierownik  GOPS  Anna  Kłys  omówiła  projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Gminnego
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Gminy Dobromierz
na 2021 rok.
Projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu.   
-wiceprzewodniczący  Rady  Leszek  Sokalski  zapytał,  czy  radni  mają  pytania  do
przedmiotowego projektu uchwały?
Pytań nie zgłoszono.  

-przewodniczący Komisji  Budżetowej  i  Mienia Gminy Andrzej  Babiarz poinformował,  że
kierowana  przez  niego  komisja  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie
przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla
Gminy Dobromierz na 2021 rok w głosowaniu: 5 radnych za.

-przewodniczący  Komisji  Socjalnej  Michał  Sadowski  poinformował,  że  kierowana  przez
niego  komisja  pozytywnie  zaopiniowała  projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Gminnego
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych dla Gminy Dobromierz
na 2021 rok w głosowaniu: 5 radnych za.

Za  podjęciem  Uchwały Nr  XXX/176/21  w  sprawie  przyjęcia  Gminnego  Programu
Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Dobromierz na lata 2021 – 2023, głosowało: 14
– radnych za, 1 nieobecny.

Ad.-11.
-przewodnicząca Komisji Skarg, wniosków i petycji  Celina Chmielowska omówiła projekt
uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji Pana Piotra Sterkowskiego. 
Projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu.   
-wiceprzewodniczący  Rady  Leszek  Sokalski  zapytał,  czy  radni  mają  pytania  do
przedmiotowego projektu uchwały?
Pytań nie zgłoszono.  

Za podjęciem Uchwały Nr XXX/177/21  w  sprawie  rozpatrzenia  petycji  Pana  Piotra
Sterkowskiego, głosowało: 14 – radnych za, 1 nieobecny.

Ad.-12.
-przewodnicząca Komisji Skarg, wniosków i petycji  Celina Chmielowska omówiła projekt
uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji Pani Teresy Garland. 
Projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu.   
-wiceprzewodniczący  Rady  Leszek  Sokalski  zapytał,  czy  radni  mają  pytania  do
przedmiotowego projektu uchwały?
Pytań nie zgłoszono.  

Za podjęciem Uchwały Nr XXX/178/21  w  sprawie  rozpatrzenia  petycji  Pani  Teresy
Garland, głosowało: 14 – radnych za, 1 nieobecny.
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Ad.-13.
-przewodnicząca Komisji Skarg, wniosków i petycji  Celina Chmielowska omówiła projekt
uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji Kolacji Polska Wolna od 5G. 
Projekt uchwały stanowi załącznik do protokołu.   
-wiceprzewodniczący  Rady  Leszek  Sokalski  zapytał,  czy  radni  mają  pytania  do
przedmiotowego projektu uchwały?
Pytań nie zgłoszono.  

Za podjęciem Uchwały Nr XXX/179/21 w sprawie rozpatrzenia petycji Koalicji Polska
Wolna od 5G, głosowało: 14 – radnych za, 1 nieobecny.

Ad.-14.
-wójt  Jerzy  Ulbin  omówił  projekt  apelu w  sprawie  zmiany  zaproponowanego  budżetu
unijnego dla Dolnego Śląska w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2021-
2027.
Projekt apelu stanowi załącznik do protokołu.   
-wiceprzewodniczący  Rady  Leszek  Sokalski  zapytał,  czy  radni  mają  pytania  do
przedmiotowego projektu apelu?
Pytań nie zgłoszono.  

Za  podjęciem  Apelu Nr  XXX/I/21  w  sprawie  zmiany  zaproponowanego  budżetu
unijnego dla Dolnego Śląska w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego na lata
2021-2027, głosowało: 14 – radnych za, 1 nieobecny.

Ad.-15.
-wiceprzewodniczący Leszek Sokalski poinformował, że sprawozdanie z realizacji Gminnego
Programu Profilaktyki  i  Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i  Gminnego Programu
Przeciwdziałania  Narkomanii  za  okres  01.01.  –  31.12.2020  r.  zostało  omówione  podczas
wspólnego posiedzenia komisji oraz zostało zamieszczone na stronie posiedzenia.pl.
Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.   
-wiceprzewodniczący  Rady  Leszek  Sokalski  zapytał,  czy  radni  mają  pytania  do
przedmiotowego sprawozdania?
Pytań nie zgłoszono.

Ad.-16.
-wiceprzewodniczący  Leszek  Sokalski  poinformował,  że  sprawozdanie  z  realizacji  zadań
określonych  w  Gminnym  programie  wspierania  rodziny  za  2020  rok  zostało  omówione
podczas wspólnego posiedzenia komisji oraz zostało zamieszczone na stronie posiedzenia.pl.
Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.   
-wiceprzewodniczący  Rady  Leszek  Sokalski  zapytał,  czy  radni  mają  pytania  do
przedmiotowego sprawozdania?
Pytań nie zgłoszono.  

Ad.-17.
-wiceprzewodniczący Leszek Sokalski poinformował, że sprawozdanie z wysokości średnich
wynagrodzeń  nauczycieli  na  poszczególnych  stopniach  awansu  zawodowego  w  szkołach
prowadzonych  przez  jednostkę  samorządu  terytorialnego  za  rok  2020  zostało  omówione
podczas wspólnego posiedzenia komisji oraz zamieszczone zostało  na stronie posiedzenia.pl.
Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.   
-wiceprzewodniczący  Rady  Leszek  Sokalski  zapytał,  czy  radni  mają  pytania  do
przedmiotowego sprawozdania?
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Pytań nie zgłoszono.  

Ad.-18.
Nie zgłoszono.

Ad.-19.
-radny  Marek  Jaworski  poinformował,  że  wszystkie  sprawy,  które  zgłasza  pracownikom
Urzędu Gminy lub bezpośrednio wójtowi są na bieżąco realizowane. Zwrócił się z prośbą o
odśnieżenie drogi przy szkole w Roztoce. W związku z dużymi opadami śniegu przejazd na
danym  odcinku  drogi  jest  utrudniony.  Ponadto  przy  roztopach  może  dojść  do  zalania,
ponieważ kanały odprowadzające wodę są niedrożne. 
-wiceprzewodniczący Leszek Sokalski zwrócił uwagę, że jest to trudny okres dla osób, które
zajmują się odśnieżaniem m.in. z powodu samochodów, które stoją zasypane na poboczach
drogi. Takie sytuacje utrudniają odśnieżanie dróg.
-wójt Jerzy Ulbin stwierdził,  że uwagę przyjmuje. Zaznaczył, że odśnieżanie terenu gminy
Dobromierz  musi  rozpoczynać  się  od  Jaskulina  oraz  Pietrzykowa,  ponieważ  tam  są
największe spadki terenu. 
-radny Marek Jaworski zapytał, dlaczego w tym roku nie założono siatek przy drogach?
-wójt  Jerzy  Ulbin  poinformował,  że  Służba  Drogowa Powiatu  Świdnickiego  w tym roku
zaryzykowała  i  nie  założyła  siatek  ze  względu  na  niewielkie  opady  śniegu  w  latach
poprzednich. W związku z opadami śniegu obiecano, że drogi będą częściej odśnieżane.
-radna  Otylia  Sieczka  poinformowała,  że  przy  przedszkolu  w  Czernicy  zatrzymują  się
samochody ciężarowe, co utrudnia wyjazd z parkingu. Poprosiła o odpowiednie oznakowanie.
-radny  Teodor  Balok  potwierdził,  że  w  tym  roku  drogi  w  Jaskulinie  są  bardzo  dobrze
odśnieżone i nie ma problemu poruszaniem się. 
Ad.-20.
-W  związku  z  wyczerpaniem  porządku  posiedzenia,  Wiceprzewodniczący  Rady  ogłosił
zamknięcie obrad XXX sesji Rady Gminy Dobromierz.  

 Wiceprzewodniczący Rady
(-) Leszek Sokalski

  
Protokolant: Katarzyna Żur 
Obsługa prawna: radca prawny Mariusz Starke
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